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فوتبال ایران

تاج: با برانکو درحال مذاکره ایم

مهدی تاج، رئیس فدراســـیون فوتبال دیروز در حاشیه مجمع انتخاباتی 

هیات فوتبال استان کردستان در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: »قرارداد 

ویلموتس جزء قراردادهای بســـیار خوب بوده که در بندهای آن قید شده 

زمانی غرامت به دو طرف پرداخت می شود که مدت زمان آن سه ماهه باشد 

و علاوه بر آن قبل از دیدار ایران و عراق فسخ قرارداد از طرف آقای ویلموتس 

 صورت گرفته، بنابراین هیچ گونه مشکلی در این باره نداریم. رقم این قرارداد 

 سه میلیون دلار نیست. قرارداد قبلی ویلموتس با ساحل عاج یک میلیون و 

860 هزار دلار بود و تنها کمی با قرارداد ما تفاوت دارد.«  وی به انتخاب سرمربی 

تیم ملی اشاره کرد و افزود: »برانکو یکی از گزینه های سرمربی تیم ملی است. 

با وی وارد مذاکره شدیم، البته به جز برانکو گزینه های دیگری وجود داشته که 

با آنها نیز وارد مذاکره شده ایم و تیم ملی بازی زیادی را از دست نداده است.« 

کامیابی نیا: در لیست مازاد نیستم

روز گذشته خبری اعلام شد مبنی بر اینکه کمال کامیابی نیا در لیست مازاد 

پرسپولیس قرار گرفته و ممکن است نیم فصل از این تیم جدا شود. ستاره 

سال های اخیر پرسپولیس بعد از اتمام فصل قبل حاضر نشد کتف مصدوم 

خود را جراحی کند و قبل از شروع فصل جدید به دستور کالدرون مجبور به 

انجام این کار شد و به همین دلیل برخلاف بشار رسن که به موقع کتف خود را 

عمل کرد، کامیابی نیا دیرتر به مرز آمادگی رسید و به یک نیمکت نشین تبدیل 

شد. وی البته تاکید کرده اکنون کالدرون از وی رضایت دارد و نامش نیز در 

لیست فروش نیست. کامیابی نیا به فارس گفت: »کالدرون نامم را در لیست 

18 نفره بازی با ذوب آهن قرار داد، درحالی که خودم هیچ توقعی نداشتم، 

10 دقیقه هم بازی کردم. تا دو هفته دیگر صددرصد آماده می شوم، چون 

تمرینات خوبی در این مدت انجام داده ام و عجله ای هم برای بازی کردن 

ندارم. تا آن زمان اگر کالدرون صلاح بداند، بازی می کنم و اگر او تشخیص 

دهد، روی نیمکت بنشینم حتما این کار را می کنم. متاسفانه سابقه 4 ساله 

من در پرسپولیس را ندیده گرفتند و می خواهند مرا به حاشیه ببرند ولی نام 

من در لیست مازاد نیست و این خبر به این دلیل منتشر شد که حاضر نشدم 

با یک خبرنگار مصاحبه کنم!«

حمایت پروین از امیدها

علی پروین که دیروز مانند حسین کلانی و جواد زرینچه به محل تمرین تیم 

ملی امید رفته بود، در جمع خبرنگاران گفت: »ما باید همه دست به دست هم 

بدهیم که این تیم بعد از 40 سال به المپیک برود. اگر نرود، 4 سال دیگر باید 

سالنی برود. باشگاه ها اگر بازیکنان شان را به استیلی بدهند، تیمش به المپیک 

می رود. اگر همه چیز دست من بود، لیگ را تعطیل می کردم و بازیکنان را به 

تیم امید می دادم. همه این بازیکنان در لیگ بازی می کنند و سرحال هستند. 

جای فرهاد مجیدی هم کنار استیلی خالی است، چون او در این تیم زحمت 

کشید. به هر حال اختلاف نظرها همیشه وجود دارد.« 

انتشار متنی از سوی حمیدرضا طاهرخانی کافی بود تا یک زخم 

نه چندان کهنه ســـر باز کند و آهی بلند از نهاد پرسپولیسی ها 

و هواداران شـــان بلند شود که چه بر سر تیمی آوردند که شکل 

واقعی یک باشگاه را به خود گرفته و آرزوی مرحوم جعفر کاشانی 

در آستانه برآورده شدن بود، اما یک تصمیم نادرست در روزهایی 

که سرخ ها پرگشوده و با بال های شکسته به فینال آسیا هم راه 

پیدا کرده بودند، تمام آمال و آرزوهای این تیم، پیشکسوتان و 

هوادارانش را بر باد داد تا حالا دوباره برگردیم به دورانی که این تیم 

پشت صندوق عقب یک پیکان اداره می شد و شاید بدتر از آن!

حداقل در زمانی که علی پروین تیم را در صندوق عقب ماشینش 

اداره می کـــرد، حرفش حرف بود و غم ضعیف ترها را می خورد و 

اجازه نمی داد حقی از کسی پایمال شود و از این مهم تر اینکه 

در دورانی که پرســـپولیس نه ساختمانی داشت، نه واحد مالی 

و نه معاونت های جور و واجور، اصلا مدرکی گم نمی شد و حالا 

خیلی راحـــت به یک بازیکن می گویند حواله ات گم شـــده و با 

همین بهانه یک سال و اندی او را به این سو و آن سو می کشانند!

حوالهیایکتکهکاغذپاره؟

آن زمـــان که این به اصطلاح حواله ها را بین بازیکنان تقســـیم 

می کردنـــد، خیلی ها فکر می کردند اینهـــا حواله های بانکی 

هستند که بازیکنان با ارائه آن می توانند مبلغ اختصاص یافته 

به خود را به حساب هایشان منتقل کنند. دیروز هم که موضوع 

گم شدن حواله طاهرخانی را شنیدیم، پیگیر این موضوع شدیم 

که حالا چطور می توان المثنای این حواله را صادر کرد. یکی از 

افراد موثق که نمی خواست نامش فاش شود، در این خصوص 

به »فرهیختگان« گفت: »دل تان خوش اســـت؟ از کدام حواله 

حرف می زنیـــد؟ اینها یک  تکه کاغذپاره بودند که به طور مثال 

رویش اســـم بازیکن و مبلغ آن را درج کرده بودند و اســـمش را 

گذاشته بودند حواله.«

مشخص نیســـت اگر این حواله ها یک تکه کاغذی بوده که به 

صورت دســـتی تهیه شده بود، چرا یک بازیکن برای دریافتش 

باید بیش از یک ســـال دوندگی کنـــد و اصلا چه نیازی به این 

حواله هاست. 

طاهرخانی:

پرسپولیسیام،اماخانوادهامراهمدوستدارم

حمیدرضا طاهرخانی در زمان سرمربیگری برانکو همیشه 

موردتوجه قرار داشت و در بازی های بزرگی هم این فرصت را 

پیدا کرد تا در ترکیب این تیم به میدان برود. اشک های این بازیکن 

در پایان یکی از بازی ها و کولی دادن محسن مسلمان به او، 

قطعا از یاد هواداران این تیم نمی رود. او درخصوص مشکلش به 

»فرهیختگان« گفت: »دوست ندارم با حرف هایم برای پرسپولیس 

مشکلی به وجود بیاورم. فقط این را بگویم که من پرسپولیس را 

خیلی دوست دارم، اما خانواده ام را هم دوست دارم.«  او ادامه 

داد: »زمانی که تیم حواله های خود را از عرب گرفت، من در قطر 

با تیم امید بودم و پرسپولیس هم در قطر اردو زده بود. فردای آن 

روز به هتل پرسپولیس رفتم تا حواله ام را تحویل بگیرم که گفتند 

حواله من دست آقای عرب است و آن را با خود به تهران برده است. 

بعد از بازگشت هم هر بار پیگیر این موضوع شدم، به من وعده 

فردا را دادند و درنهایت هم گفتند حواله گم شده و باید صبر کنم 

تا آقای عرب دستور بدهند. سوال من این است که مگر حواله 

من سوزن بوده که گم شود؟ چطور چنین چیزی ممکن است؟«

درویشوند:

پاداشمنرانصفکردندوگفتندبعدامیدهیم

ابوالفضـل درویشـوند هـم یکـی از بازیکنانی اسـت که همیشـه 

در تیـم برانکـو حضـوری مسـتمر در تمرینـات داشـته و بـا اینکه 

سـالیان سـال رزرو و دروازه بـان سـوم تیـم بـه حسـاب می آمـد 

بـه یکبـاره از تیـم کنار گذاشـته و راهی شـاهین بوشـهر شـد. او 

درمـورد مشـکل طاهرخانـی بـه »فرهیختـگان« گفـت: »من هم 

تـازه متوجـه مشـکل حمیـد شـده ام. آن زمـان بـه مـا هـم پـول 

پاداش مـان را کامـل ندادنـد. برانکـو در لیسـتی کـه به باشـگاه 

داده بـود، قـرار بـر ایـن بـود کـه بازیکنان جوان و نیمکت نشـین 

هرکـدام هشـت هـزار دلار پاداش بگیرند که بـه نرخ ارز آن زمان 

مبلغـی حـدود 96 میلیـون تومـان می شـد. امـا به مـن و تقریبا 

تمـام جوانـان تیـم حوالـه 45 میلیونـی دادنـد و قـول دادند که 

مابقـی ایـن مبلـغ را هم چند ماه بعد به حسـاب مان واریز کنند، 

امـا خبـری نشـد.«  او ادامـه داد: »مـن حتـی پـول ایـن فصـل و 

3 فصـل آینـده ام را بخشـیدم و هنـوز هـم 70 میلیـون طلـب از 

باشـگاه دارم کـه معلـوم نیسـت می خواهنـد بپردازنـد یـا نه!«

پولکارمندانومعاونانباشگاهراهمدرستندادند

این مشـــکلات تنها به بازیکنان جوان و ذخیره تیم ختم نشده 

اســـت. مدیران وقت که خوب می دانستند بازیکنان بزرگ تیم 

کم شـــدن مبلغ پاداش شان را بر نمی تابند، بخش های دیگر را 

هدف قرار داده و مبالغی را از آنچه توافق شده بود، کسر کردند. 

در این بین برخی کارمندان باشـــگاه هم بـــر این باورند که در 

ابتدا ایرج عرب قصد نداشـــت به باشـــگاه و کارمندان پاداش 

بدهد، اما بعد از اینکه اعتراض آنها را دید مجبور شـــد مبالغی 

را بپردازد. البته شـــنیده می شـــود آنها هم پول کامل دریافت 

نکرده اند و حتی معاونان وقت باشگاه مبلغی به اندازه تدارکات 

تیم دریافت کرده اند. 

گرشاسبی:7۰میلیاردرسید،مراکنارگذاشتند!

برای پیگیری ماجرا، سراغ مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس 

هم رفتیم. گرشاسبی که خیلی از هواداران باشگاه او را بهترین 

مدیر ســـال های اخیر می دانند، درخصوص این مشـــکل به 

»فرهیختگان« گفت: »واقعا برای حمید ناراحتم. او پسر خوبی 

است و می دانم مشکلاتی دارد و امیدوارم این مشکل حل شود. 

آقایان تا فهمیدند 70 میلیارد پول به باشـــگاه رسیده، فورا مرا 

بازنشســـته کردند و باشگاه را به دوستان تحویل دادند که این 

هم حاصلش است. من تا آنجایی در جریان قرار دارم که با آقای 

برانکو نشستیم و تصمیم گرفتیم 30 درصد از پاداش آسیایی را 

به بازیکنان، کادرفنی و باشـــگاه پرداخت کنیم و تقسیم کردن 

پول را آقایان در باشگاه برعهده گرفتند.«

پولهاکسرشد،پولبرانکوراهمندادند

یکی از منابع موثق در باشگاه نیز درباره این اتفاقات به خبرنگار 

ما گفت: »آن زمان احســـاس می کردند این کار زرنگی است. 

من نمی خواهم به کســـی انگ بزنم و کســـی را متهم کنم، اما 

فقط می توانم بگویم اینها از نداشتن علم مدیریت است. کاش 

این پول هایی را که از همه کســـر شد، روی مابقی پول پاداش 

می گذاشتند و بدهی برانکو را می پرداختند. اما آن پول را هم به 

گاوصندوق باشگاه بردند و تکه تکه از رویش برداشتند و آخرش 

نه پولی ماند که به برانکو بدهند و نه جایی خرج شد که نفعش 

به پرســـپولیس برسد. حتی از اینها بدتر این است که امروز باز 

هم باشگاه 4 میلیارد بدهی بالا آورده است.« 

لیستپاداشهادرجیبعرببهجایباشگاه

نکته جالبی که شنیدیم، نبود اسناد مربوط به پرداختی پاداش 

به بازیکنان و کارمندان در باشـــگاه پرســـپولیس است و وقتی 

این موضوع از ســـوی طاهرخانی مطرح و باشگاه پیگیر لیست 

پاداش ها شد، در کمال تعجب به این جواب رسیدند که لیست 

در اختیار ایرج عرب است و تنها او می تواند در این خصوص نظر 

بدهد و تا زمانی که او روشن نکند پرداختی به طاهرخانی انجام 

نشده، باشگاه نمی تواند به او پرداختی داشته باشد! حالا اینکه 

یکی از اسناد مالی باشگاه در جیب مدیرعامل سابق جامانده و 

این چه دلیلی می تواند داشته باشد، باید پیدا کنید پرتقال فروش 

را... .  همچنین این نکته را باید یادآور شـــویم که تلاش های ما 

برای صحبت با ایرج عرب نتیجه ای نداشت. 

»فرهیختگان«بررسیکرد:ابهاماتپاداشآسیاییپرسپولیس؛حوالههایصوریولیستیکههنوزدستعرباست!

گرشاسبی: 70 میلیارد که رسید، مرا حذف کردند
درویشوند:پاداشمرانصفکردند،گفتندبعدامیدهیم          طاهرخانی:هنوزهممنتظرمعربحوالهامراپیداکند

 اســـتقلال روزهای خوبی را سپری نمی کند؛ از برگزاری

دو دیدار بدون مربی گرفته تا آمدن، نیامدن های استرا، 

این تیم را بدجوری به حاشیه کشانده تا جایی که آینده 

نزدیـــک این تیم هـــم در هاله ای از ابهـــام قرار گرفته و 

مشخص نیست پس فردا برای بازی با ماشین سازی چه 

فردی این بار از دور یا نزدیک هدایت استقلال با 70 سال 

قدمت را برعهده خواهد گرفت. 

عارفمحرومشد،چون...

بعد از جدایی فتحی از اســـتقلال و ســـفر خلیل زاده به 

ترکیه، قحط الرجال در باشـــگاه اســـتقلال به اوج خود 

رسیده و به معنای واقعی هیچ کس در این باشگاه نیست 

تا پیگیر امور داخلی استقلالی ها باشد که اگر غیر از این 

بود، شاید هرگز اتفاقاتی مانند محرومیت بازیکنان این 

تیم رخ نمی داد. 

براین اساس و با اعلام سایت فدراسیون فوتبال، سباستین 

لئو، مربی تیم استقلال تهران به دلیل فحاشی، توهین و 

تحریک منجر به اخراج نسبت به یکی از مقامات رسمی 

مســـابقه، به پرداخت 100 میلیون ریال جریمه نقدی 

محکوم شد. همچنین عارف غلامی، بازیکن تیم استقلال 

تهران به دلیل تحریک تماشـــاگران و بدرفتاری در قبال 

مقام رسمی مسابقه به جریمه نقدی 100 میلیون ریالی 

محکوم شـــد. وی باید به مدت 4 جلسه در کلاس های 

آموزشی فدراســـیون فوتبال حضور یابد. هرچند اعلام 

شد این رای قابل تجدیدنظر است تا بر همین اساس یک 

جلسه محرومیت از مسابقات لیگ برتر تعلیقی مربوط به 

بـــازی هفته چهارم عارف غلامی نیز پس از قطعیت این 

رای اعمال شود. 

درخصوص مربی اســـتقلال هنـــوز وضعیت کادرفنی 

خارجی این باشگاه مشخص نیست تا بتوان درمورد آن 

به اظهارنظر قطعی پرداخت، اما درباره محرومیت عارف 

غلامـــی و طبق اطلاعاتی که خبرنـــگار »فرهیختگان« 

به دســـت آورده، اگر نامه ارسالی فدراسیون به باشگاه 

درخصـــوص دعوت از عارف بـــرای ارائه توضیحاتش در 

موعد مقرر به دســـت این بازیکن می رسید، ممکن بود 

مدافع اســـتقلال محروم نشود. در هر صورت این اتفاق 

نیفتـــاد تا غلامی که دفاعی از خود نکرده بود، در خطر 

از دســـت دادن یک بازی و همراهی تیمش قرار بگیرد. 

حالا قرار است او شخصا به کمیته استیناف فدراسیون 

رفته و دفاعیاتش را درباره رای اعلام شده در این کمیته 

ارائه دهد. 

مشکلمشابهبرایبلبلی

این درحالی اســـت که محمـــد بلبلی نیز در یک قدمی 

بخشـــش از حکم 6 ماهه خود قرار دارد، اما درباره این 

بازیکن نیز اخبار خوبی به گوش نمی رسد و آن هم اینکه 

درحال حاضر به خاطر عدم حضور افراد اجرایی در این 

باشـــگاه برای پیگیری امور مربوط به این بازیکن، شاید 

حکم بلبلی نیز با تغییر در روند رســـیدگی مواجه شده و 

به همان 6 ماه قطعی محرومیت تبدیل شود. 

همچنانصدرنشینایراندررنکینگجهانی

در جدیدترین رده بندی تیم های باشگاهی فوتبال جهان 

که روز گذشته از سوی سایت »کلاب ورلد  رنکنیگ« اعلام 

شد، تیم فوتبال استقلال تهران با کسب 3598 امتیاز 

و بـــا ۲6 پله صعود در رتبه 183 جهان و نخســـت ایران 

قرار گرفت. پس از اســـتقلال تهران، ذوب آهن اصفهان 

بـــا 3493 امتیاز و با 19 پله صعود در رده ۲0۲ جهان و 

دوم ایران و پرســـپولیس با کسب 33۲6 امتیاز و ۲3 پله 

صعـــود در رده ۲۲1 جهان و ســـوم ایران قرار گرفته اند. 

همچنین تیم های سپاهان، شهرخودرو، صنعت نفت و 

تراکتور در رده های چهارم تا هفتم قرار دارند. براســـاس 

ایـــن رده بندی جایگاه 7 تیم اول جهان نســـبت به قبل 

تغییری نداشته است. 

کاپیتانمیرسد

وریا غفوری، کاپیتان تیم فوتبال استقلال در بازی برابر 

شاهین شـــهرداری بوشهر از ناحیه پا دچار مصدومیت 

شـــد تا نگرانی هواداران برای بازی بعدی این تیم مقابل 

ماشین سازی به اوج برسد. براین اساس غفوری طی ۲ 

روز اخیر در کلینیک پزشـــکی این باشگاه حضور پیدا 

کرده تا بتواند به بازی بعدی تیمش برسد و مشکلی برای 

همراهی استقلالی ها در دیدار برابر ماشین سازی تبریز 

ندارد. دیدار تیم های فوتبال اســـتقلال و ماشین سازی 

تبریز پنجشنبه برگزار می شود و به نظر نمی رسد کاپیتان 

آبی ها مشکل حادی برای همراهی تیمش داشته باشد. 

خطرازبیخگوشاستقلالرفعشد؟

روز گذشته باشگاه استقلال در خبری اعلام کرد: »بعد 

از پیگیری  چند هفته ای مســـئولان باشـــگاه استقلال 

و مذاکرات انجام شـــده از ســـوی اسماعیل خلیل زاده، 

سرپرست این باشگاه و با مساعدت فرهاد دژپسند، وزیر 

محترم اقتصـــاد و دارایی و ابلاغ به رئیس اداره مالیات، 

مشکل مالیاتی سیدمهدی رحمتی برطرف شد. باشگاه 

استقلال پیش از رسانه ای شدن مشکل مالیاتی مهدی 

رحمتی و از مدت هـــا قبل درخصوص حل این موضوع 

دســـت به اقداماتی زده بود که درنهایت به ثمر رســـید. 

درواقع مصاحبه دیروز مهدی رحمتی علیه اســـتقلال 

باعث شد دوباره بحث حذف آبی ها از آسیا به گوش برسد 

که البته مدیران اســـتقلال با حل مشکل رحمتی باعث 

شدند تهدیدی شامل این تیم در آسیا نشود.« 

شب گذشته اما مسئولان تیم شهر خودرو مدعی شدند 

که هنوز مشکل رحمتی پابرجا بوده و حل نشده است.

  گزارش

گزارش»فرهیختگان«ازتازهتریناخبارآبیها؛غفوریبهماشینسازیرسید

باشگاه مسئول ندارد، غلامی تنها ماند!

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

سه شنبه ۲۶ آذر ۱۳۹۸   شماره ۲۹۳۴

ورزش

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار

آرشمحمدی
  روزنامه نگار

یک منبع آگاه به »فرهیختگان« خبر داد؛ مدیرعامل اسبق به زودی حکم می گیرد

حل مشکل فتح الله زاده در سکوت؟
حدود یک هفته ای از اســـتعفای امیرحســـین فتحی از مدیریت باشگاه اســـتقلال می گذرد و از همان روز نام علی فتح الله زاده 

به عنوان گزینه اصلی جانشـــینی او در رســـانه ها مطرح شـــده اســـت. فتح الله زاده که در ســـال های اخیر بیشـــتر از سوی 

هواداران حمایت شـــده و در دوره وزارت ســـلطانی فر هیچ وقـــت قبل از این جزء گزینه های مدیرعاملی در اســـتقلال نبوده، 

این بـــار با فشـــار هواداران جـــزء گزینه های اصلی وزیـــر ورزش قرار گرفت تا در آســـتانه 

چهارمین بازگشـــت خود به جمع اســـتقلالی ها بـــرای قرار گرفتـــن روی صندلی 

مدیریتی این باشـــگاه باشد. 

عصـــر شـــنبه، در بخش خبری ســـاعت ۱۹ ارتباط تلفنی با ناظمی برقرار شـــد و 

ســـخنگوی وزارت ورزش و جوانـــان، ابتدا از حضور فتح اللـــه زاده در هیات مدیره 

اســـتقلال خبر داد، اما در اتفاقی عجیب چند ســـاعت بعد ایـــن خبر را تکذیب 

کرد. برخی این موضوع را به بازنشســـته بودن مدیر اســـبق ربـــط دادند و بعضی 

دیگـــر صحبت از پرونـــده ای کردند که همچنان مفتوح اســـت و باعث 

شـــده نهادهای بالای کشور مانع بازگشـــت وی به استقلال شوند. 

حـــالا ۲ روز از این اتفاق می گذرد و همچنان صندلی مدیرعاملی 

اســـتقلال خالی اســـت و فتح الله زاده حتی حکم عضویت در 

هیات مدیـــره را هـــم دریافت نکرده اســـت. ایـــن درحالی 

اســـت که یک منبع آگاه به »فرهیختـــگان« اطلاع داده که 

ظاهـــرا بحث حضور فتح الله زاده نهایی اســـت و به زودی 

به عنـــوان عضو هیات مدیره اســـتقلال معرفی شـــده و 

احتمالا حکم سرپرستی باشـــگاه را نیز خواهد گرفت. 


